

The Belt and Road database

Resource Search

The database provides two search methods: one-click search and advanced search.

1. One-click search

(1) Select the search resource type and scope. The default search conditions for one-click search are: Search all + Search full text.

The screenshot shows the top navigation bar of the Belt and Road database. The search bar is set to "全部" (All) and "全文" (Full Text). A dropdown menu is open, showing search criteria: "全文" (Full Text), "标题" (Title), "作者/机构" (Author/Institution), "关键词" (Keywords), "主题词" (Subject Terms), and "摘要" (Abstract). The main content area features a "丝路动态" (Silk Road News) section with a list of news items and a "报告/精选" (Reports/Selected) section with a featured report titled "第十三届政治学与国际关系学术共同体年会相关议题报告推荐(上)".

(2) Enter the search term and click Search. One-click search provides hot word recommendations.

The screenshot shows the search results page. The search bar is empty, and the search button is highlighted. Below the search bar, there is a "热词推荐" (Hot Word Recommendation) section with a list of keywords: "对外开放" (Openness), "全球治理" (Global Governance), "绿色金融" (Green Finance), "国际合作" (International Cooperation), "一带一路" (Belt and Road), and "能源" (Energy). The main content area features a "丝路动态" (Silk Road News) section with a list of news items and a "报告/精选" (Reports/Selected) section with a featured report titled "第十三届政治学与国际关系学术共同体年会相关议题报告推荐(上)".

(3) View the search results and conduct a secondary search based on your needs.
 Support: ① Secondary screening by title, author, and keyword; ② Secondary browsing by subject, region, year, author, and industry.

The screenshot shows a search interface with a navigation bar at the top containing: 首页, 战略研究, 实战探索, 投资指南, 专题研究, 国家库, 省域库, 丝路指数.

Below the navigation bar is a search box with fields for 标题 (Title), 作者 (Author), and 关键词 (Keywords), and a button 在结果中检索. A red arrow points to this button with the text: 按标题、作者、关键词进行二次筛选.

Below the search box is a filter section with a tabbed interface for 分组浏览 (Group Browse) with categories: 学科 (Discipline), 地区 (Region), 年份 (Year), 作者 (Author), 行业 (Industry). A red arrow points to this section with the text: 根据分组选择二次浏览方式.

The filter section lists the following counts: 经济学(168), 政治学(30), 社会学(25), 民族学(7), 历史学(5), 交通运输工程(3), 安全科学技术(3), 管理学(3), 法学(2), 教育学(2), 农学(1), 食品科学技术(1), 语言学(1).

Below the filter section is a section titled 快速检索 (Quick Search) with a sub-header 报告 对外开放与“一带一路”的开放性. The text below reads: 对外开放是经济发展的推进器之一。对外开放启动了初始资源的有效配置，促进了资金和技术积累，也使企业在更大市场的竞争中提高自身能力。“一带一路”倡议不同于既有的国际经贸合作机制，其开放性是加强参与。作者: 柴瑜 出版时间: 2020-08-01 所属图书: 《“一带一路”建设发展报告(2020)》 关键字: “一带一路” 对外开放 新兴经济体 发展中国家.

Below this is another report: 报告 深化对外开放 推进“一带一路”建设. The text below reads: 本文首先介绍了“一带一路”倡议提出的背景、内涵及构成体系，接着介绍了“一带一路”的倡议实施与国际合作。作者: 陈万灵 出版时间: 2020-04-01 所属图书: 《开放发展理念研究: 开放不止步》.

On the right side of the interface is a section titled 最新图书 (New Books) with two book covers: 俄罗斯政党法规... and 中国国际经贸理论前沿 (9). Below this is a section titled 专家观点 (Expert Views) with a list of articles: 卜永祖: 如何让民营企业高质量建设..., 石斌: 新时代中国国际秩序观: 认知..., 赵萍: 坚定不移地推进贸易创新发展, 陆洋: 后疫情时代的“一带一路”金..., 霍巍: 东博会上习近平谈“一带一路”..., 丁一凡: “一带一路”为发展中国家...

2. Advanced Search

(1) Click the Advanced Search button to enter the Advanced Search.

The screenshot shows the homepage of the '一带一路' database. At the top, it says: 您好, 欢迎来到一带一路数据库! and ssaptest | 注销 | 充值 | 收藏夹.

Below this is a navigation bar with: 全部 | 报告 | 图书 | 图表 | 资讯.

The main search area features a search bar with a dropdown menu for 全库 and 全文, and a button 高级检索. A QR code is located to the right of the search bar.

Below the search bar is a section titled 热门推荐 (Hot Recommendations) with tags: 对外开放, 全球治理, 绿色金融, 国际合作, 一带一路, 能源. A button 扫码用手机访问 is also present.

At the bottom is a navigation bar with: 首页, 战略研究, 实战探索, 投资指南, 专题研究, 国家库, 省域库, 丝路指数.

The screenshot shows the '高级检索' (Advanced Search) interface. It has a tabbed interface with 高级检索 and 专业检索. Below the tabs is a search form with a dropdown menu for 报告 and 全文, and a button 与. At the bottom is a search button 检索.

(2) Supports multi-condition combination search. Including: ① Freely select the search resource type, including reports, books, charts, and videos; ② Freely add or remove condition items; ③ Freely define the content of condition items, including full text, title, author, abstract, keywords, subject terms, and China Library Classification Number; ④ Freely define the logical relationship of the combination of conditions, including AND, OR, and NOT; ⑤ Freely select the time range for search.

(3) Support professional search. Fill in the search content according to the instructions, as shown in the figure below.

Read online

The database provides two online reading modes: HTML **online reading** and PDF **original reading**.

1. Click any report title to enter the report information page.

您好, 欢迎来到一带一路数据库!

“十三五”国家重点电子出版物出版规划项目

全部 | 报告 | 图书 | 图表 | 资讯

全库 全文

热词推荐: 对外开放 全球治理 绿色金融 国际合

首页 战略研究 实战探索 投资指南 专题研究 国家库

“一带一路”建设发展报告 (2020)



书名: “一带一路”建设发展报告 (2020)
英文名: ANNUAL REPORT ON DEVELOPMENT OF “THE BELT AND ROAD” CONSTRUCTION (2020)
作者: 柴瑜 王晓泉 任晶晶 王晨星
ISBN: 978-7-5201-4712-5
丛书名: “一带一路”蓝皮书
关键词: “一带一路” 国际合作 经贸合作 国际经济合作
出版时间: 2020-08

中文摘要

《“一带一路”建设发展报告 (2020)》分为总报告、分报告、国际合作篇、国内区域篇、专题篇五部分。总报告指出, 共建“一带一路”以开放为导向, 以推动共建国家经济发展为目标。“一带一路”...展开

文章列表

总报告

·对外开放与“一带一路”的开放性·····

柴瑜

分报告

对外开放与“一带一路”的开放性

作者：柴瑜

出版日期：2020年08月

报告页数：16 页

报告大小：1.24MB

报告字数：14250 字

所属丛书：“一带一路”蓝皮书

所属图书：“一带一路”建设发展报告（2020）

浏览人数：31

下载人数：3

下载阅读

在线阅读

原版阅读

文章摘要

对外开放是经济发展的推进器之一。对外开放启动了初始资源的有效配置，促进了资金和技术积累，也使企业在更大市场的竞争中提高自身能力。“一带一路”倡议不同于既有的国际经贸合作机制，其开放性是加强参与国家经贸联系、推动国际经济合作与发展的基本力量。本文从发展中国家和新兴经济体的立场出发，分析了对外开放对经济发展的作用，阐明了参与国际经济合作是对外开放的有效政策选择，重点研究了“一带一路”的开放性，从动力基础、差异化需求、内生化发展等几个方面，指出了共建“一带一路”、实行对外开放政策对于发展中国家和新兴经济体经济发展的积极意义。

2. If you are an individual user and your institution has not purchased the database, when you click on online reading or original reading, a payment page will pop up. After completing the payment, you can enter the HTML online reading or PDF original reading page. If you are a formal institutional user, you can directly enter the reading page.

支付确认

对外开放与“一带一路”的开放性

价格：**¥ 8.0**

支付方式： 现金账户余额：¥ 0.47

充值卡余额：¥ 4838.50 [余额不够？快速充值](#)

支付宝支付

微信支付

PayPal支付

支付并阅读

[返回](#)

3. Click on online reading to enter the HTML online reading page. This reading method has the following advantages: ① The content is presented in web page text mode; ② It can be used in an online state; ③ The text to be quoted can be copied unlimitedly.

对外开放与“一带一路”的开放性

来源：作者：柴瑜 出版时间：2020年08月

摘要：

对外开放是经济发展的推进器之一。对外开放启动了初始资源的有效配置，促进了资金和技术积累，也使企业在更大市场的竞争中提高自身能力。“一带一路”倡议不同于既有的国际经贸合作机制，其开放性是加强参与国家经贸联系、推动国际经济合作与发展的基本力量。本文从发展中国家和新兴经济体的立场出发，分析了对外开放对经济发展的作用，阐明了参与国际经济合作是对外开放的有效政策选择，重点研究了“一带一路”的开放性，从动力基础、差异化需求、内生化发展等几个方面，指出了共建“一带一路”、实行对外开放政策对于发展中国家和新兴经济体经济发展的积极意义。

关键词 “一带一路” 对外开放 新兴经济体 发展中国家

词：

Abstract:

Opening up is one of the propellers of economic development, which starts the effective allocation of initial resources, promotes the accumulation of capital and technology, and also enables enterprises to improve their own capabilities in the competition of a larger market. The “Belt and Road” Initiative is different from the existing international economic and trade

4. Click on the original version to enter the PDF original version reading page. This reading method has the following advantages: ① The content will be presented in the form of the original paper book; ② No plug-in installation is required; ③ Online printing, zooming, and page skipping are supported.



Download and read

The database supports PDF downloads of single reports, but not entire books.

1. If you are an individual user and your institution has not purchased the database, click Download to read, and a payment page will pop up. After completing the payment, you can enter the HTML online reading and PDF original reading pages. If you are a formal institutional user, you do not need to pay, and the browser will automatically download the PDF.

您好, 欢迎来到一带一路数据库!

“十三五”国家重点电子出版物出版规划项目

全部 | 报告 | 图书 | 图表 | 资讯

全库 全文

热词推荐: 对外开放 全球治理 绿色金融 国际合

首页 战略研究 实战探索 投资指南 专题研究 国家库

“一带一路”建设发展报告 (2020)



书名: “一带一路”建设发展报告 (2020)
英文名: ANNUAL REPORT ON DEVELOPMENT OF “THE BELT AND ROAD” CONSTRUCTION (2020)
作者: 柴瑜 王晓泉 任晶晶 王晨星
ISBN: 978-7-5201-4712-5
丛书名: “一带一路”蓝皮书
关键词: “一带一路” 国际合作 经贸合作 国际经济合作
出版时间: 2020-08

中文摘要

《“一带一路”建设发展报告 (2020)》分为总报告、分报告、国际合作篇、国内区域篇、专题篇五部分。总报告指出, 共建“一带一路”以开放为导向, 以推动共建国家经济发展为目标。“一带一路”...展开

文章列表

总报告

·对外开放与“一带一路”的开放性·····

柴瑜

分报告

支付确认

对外开放与“一带一路”的开放性

价格: **¥8.0**

支付方式: 现金账户余额: ¥0.47

充值卡余额: ¥4838.50 [余额不够? 快速充值](#)

支付宝支付

微信支付

PayPal支付

[支付并阅读](#) [返回](#)

2. Click Download to read. The browser will automatically download the PDF file. It needs to be used with a local PDF reader.

您好, 欢迎来到一带一路数据库! ssaptest | 注销 | 充值 | 收藏夹

“十三五”国家重点电子出版物出版规划项目

全部 | 报告 | 图书 | 图表 | 资讯

全库 全文 高级检索

热词推荐: 对外开放 全球治理 绿色金融 国际合作 一带一路 能源

扫码使用手机访问

首页 战略研究 实战探索 投资指南 专题研究 国家库 省域库 丝路指数

对外开放与“一带一路”的开放性

作者: 柴瑜 出版日期: 2020年08月

报告页数: 16 页 报告大小: 1.24MB

报告字数: 14250 字 所属丛书: “一带一路”蓝皮书

所属图书: “一带一路”建设发展报告 (2020)

浏览人数: 31 下载人数: 3

[下载报告](#) [在线阅读](#) [原版阅读](#) [加入收藏](#)

文章摘要

对外开放是经济发展的推进器之一。对外开放启动了初始资源的有效配置, 促进了资金和技术积累, 也使企业在更大市场的竞争中提高自身能力。“一带一路”倡议不同于既有的国际经贸合作机制, 其开放性是加强参与国家经贸联系、推动国际经济合作与发展的基本力量。本文从发展中国家和新兴经济体的立场出发, 分析了对外开放对经济发展的作用, 阐明了参与国际经济合作是对外开放的有效政策选择, 重点研究了“一带一路”的开放性, 从动力基础、差异化需求、内生化发展等几个方面, 指出了共建“一带一路”、实行对外开放政策对于发展中国家和新兴经济体经济发展的积极意义。

关键词: “一带一路” 对外开放 新兴经济体 发展中国家

Abstract

Opening up is one of the propellers of economic development, which starts the effective allocation of initial resources, promotes the accumulation of capital and technology, and also enables enterprises to improve their own capabilities in the competition of a larger market. The “Belt and Road” Initiative is different from the existing international economic and trade cooperation mechanism, and its

专家观点

- 卜永祖: 如何让民营企业高质量建...
- 石斌: 新时代中国国际秩序观: ...
- 赵萍: 坚定不移地推进贸易创新...
- 陆洋: 后疫情时代的“一带一路”...
- 翟嵩: 东博会上习近平谈“一带...
- 丁一凡: “一带一路”为发展中国...
- 岳云霞: 经贸合作推动中拉“一带...
- 郑永年: 中国在国际秩序中发挥重...
- 崔洪建: 中欧班列助力全球供应链...
- 朱克力: 激发市场主体活力 积蓄经...
- 于洪君: 共建“中国-中亚-西亚经...
- 张婷婷: 后疫情时代, 如何构建“...
- 黄奇帆: “双循环”战略是“一带...
- 孙洪波: 拉美地区局部动荡: 表现...
- 张建平: 中国服务贸易“蛋糕”会...
- 卜永祖: 中国新发展格局给全球化...
- 林永高: “一带一路”合作体系: ...
- 史志钦: 用战略定力护航“一带一...
- 刘中民: 共建“一带一路”是中阿...
- 梁海明: 发展“一带一路”绿色金...

对外开放与“一带...pdf 1,265/1,265 KB



B.1

对外开放与“一带一路”的开放性

柴 瑜*

摘 要： 对外开放是经济发展的推进器之一。对外开放启动了初始资源的有效配置，促进了资金和技术积累，也使企业在更大市场的竞争中提高自身能力。“一带一路”倡议不同于既有的国际经贸合作机制，其开放性是加强参与国家经贸联系、推动国际经济合作与发展的基本力量。本文从发展中国家和新兴经济体的立场出发，分析了对外开放对经济发展的作用，阐明了参与国际经济合作是对外开放的有效政策选择，重点研究了“一带一路”的开放性，从动力基础、差异化需求、内生化发展等几个方面，指出了共建“一带一路”、实行对外开放政策对于发展中国家和新兴经济体经济发展的积极意义。